

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : YB TUAN OSCAR LING CHAI YEW

[SIBU]

TARIKH : 25 MAC 2014

SOALAN :

TUAN OSCAR LING CHAI YEW [SIBU] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan jumlah sebenar perbelanjaan PRK Kajang dan Balingian. Senaraikan perbelanjaan SPR di setiap Pilihan Raya Kecil sejak Mac 2008. Mengapakah peningkatan perbelanjaan PRK Kajang dan Balingian begitu mendadak berbanding dengan PRK lalu.

JAWAPAN : YB DATO' SERI DR SHAHIDAN BIN KASSIM
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, sejumlah 20 Pilihan Raya Kecil (PRK) telah diadakan sejak tahun 2008. Dalam melaksanakan PRK, ia melibatkan perbelanjaan kewangan bagi menampung setiap kos perbelanjaan dan perkhidmatan yang digunakan untuk setiap pilihan raya kecil yang dijalankan. Ini kerana peruntukan perbelanjaan tersebut disediakan dengan mengambil kira keperluan-keperluan seperti kos latihan kepada petugas-petugas pilihan raya, bayaran lebih masa kepada para petugas, bayaran sewa, bahan-bahan makanan, bekalan bahan mentah, bekalan pejabat, pengangkutan, bayaran honorarium serta perkhidmatan ikhtisas dan perkhidmatan lain. Jumlah perbelanjaan bagi setiap PRK adalah tidak sama dan ia adalah berbeza bergantung pada jumlah pengundi, petugas SPR, pusat mengundi, saluran mengundi dan keluasan bahagian pilihan raya PRK tersebut.

Semua perbelanjaan yang dibuat bagi melaksanakan pilihan raya kecil adalah dipastikan mematuhi segala peraturan dan tatacara kewangan semasa yang berkuatkuasa.

Tarikh akhir bagi mengemukakan soalan lisan parlimen adalah pada 17 Februari 2014 dan notis kekosongan bagi kerusi Dewan Undangan Negeri N.51 Balingian secara rasminya diterima SPR pada 28 Februari 2014. Jesteru itu, mengambil kira tarikh-tarikh yang dinyatakan, soalan berkaitan perbelanjaan Pilihan Raya Kecil DUN Balingian adalah tidak

relevan kerana selagi notis kekosongan tidak dikemukakan Speaker, ianya adalah spekulasi semata-mata. Walau bagaimanapun, bagi menjawab isu yang dibangkitkan, seperti yang dinyatakan sebelum ini, jumlah perbelanjaan bagi setiap PRK adalah tidak sama dan ia adalah berbeza bergantung pada jumlah pengundi, petugas SPR, pusat mengundi, saluran mengundi dan keluasan bahagian pilihan raya berkenaan. Apa yang paling penting sekali, semua perbelanjaan yang dibuat bagi melaksanakan pilihan raya kecil adalah dipastikan mematuhi segala peraturan dan tatacara kewangan semasa yang berkuatkuasa.

Sekian. Terima kasih.